
RENSEFISK-KONFERANSE 
RENSEFISK er GULL verdt  

– men steller vi godt nok med den? 
Tid:     28. april – 29. april 2015 

 

Sted:  Radisson Blu Airport Hotel, 

Gardermoen, gangavstand fra utgang av 

fly-terminal.  

 

Start første dag kl 10. Program slutt dag 2  kl 

12.00. Middag første dag kl 19.30 

Påmelding: 
https://event.nho.no/skjema/?event=3936  
Husk egen booking av hotell! 
 

Kontaktperson:  
Jørgen Borthen, Norsk Sjømatsenter,  
tlf 95139288  borthen@sjomat.no  

FHF- Fiskeri- og Havbruksnæringens Forskningsfond  i samarbeid med  Norsk Sjømatsenter, NCE Aquaculture og 
FHL- Fiskeri- og havbruksnæringens landsforening  inviterer til siste nytt fra forskning og næring. Rensefiskens 
beste funksjon og velferd er sentrale tema. Rensefisken virker den, men kan vi gjøre den ennå bedre?  

https://event.nho.no/skjema/?event=3936
mailto:borthen@sjomat.no


10:00 – 11:45      
STATUS LUS – RENSEFISK  

OG NYTT REGELVERK  

• FHFs rolle og strategi Rensefisk 
  Eirik Sigstadstø, FHF 
  
• Status lakselus og rensefisk.   
  Ketil Rykhus, FHL  
  
• Status og utfordringer for villfangst av leppefisk.  
  Reidun Bjelland, Havforskningsinstituttet 
  
• Status og utfordringer i produksjon av rensefisk.  
  ??? 
  
• Nye regler fra forvaltningen 2015 
  - forskningsbasis og konklusjoner 

• Status regelverk.   
Anne Kjos Veim, Fiskeridirektoratet 
• Innspill fra Nord Trøndelag. Lokale tilpasninger 
og erfaringer.   

               Aoife Westgård, Aqua Kompetanse AS 
  
Diskusjon: Konsekvensen av nye regler for næringen 
  
Kaffepause 

12:00 – 15:00     
HVILKEN RENSEFISK STRATEGI 

 SKAL VI VELGE ? 

Tirsdag 28. april 

• Rensefisk; Adferd og artssamspill i laksemerder.  
   Ruth Berit Hjellum, UiB 
 

•  God erfaring med riktig bruk av rensefisk hos  
    Langøylaks. 
     Johannes Njåstad Møgster, Langøylaks 
 

•  Hvordan får vi rensefisken til å virke i praksis?    
    Erfaringer fra rognkjeks og leppefisk. 
    Andreas Lindholm, Norsk Oppdrettsservice 
 

•  Bruk av rognkjeks i merd 
   Albert Imsland, Akvaplan NIVA  
 

Lunch 
  
• Hvor stor innblanding er ønskelig?    
  Erfaringer med ulike strategier for innblanding.  
  Kjetil Heggen, Lerøy 
 

• Erfaring med tilleggsfôring av rensefisk. 
  Kristian Sørebø, BioMar 
 

•Fôr og fôring av rensefisken, rutiner, hvor mye og  
  hvordan vet vi hvor mye og hvor ofte?  
  Erlend Waatevik, Skretting 
 

Diskusjon 

15:00 – 17:30   FRA LASTING TIL LOSSING I MERD- DE RETTE VALG 

• Transport av rensefisk.  Hva betyr transporten for overlevelsen? 
  Geir Storholt, Malo Transport 
 

• Kvalitetskontroll av leppefisken på fiskebåten 
  Roy Severinsen, Søgne 
 

Kaffepause 
 

• Hvordan kan vi vurdere rensefiskens tilstand? Oppdretter som kontrollerer fisk ved mottak 
  Vidar Nufsfjord, Marine Harvest.   
 

• Forsøk med sedasjon av rognkjeks og leppefisk under transport.  
  Martin Haugmo Iversen, Universitetet i Nordland. 
 

• Velferd for rensefisk i merd. 
  Inge Fossen, Møreforskning 
 

Diskusjon 
 

• Etterbruk av rensefisk. 
  Ane Vigdisdatter Nytrø, Akvaplan NIVA 
 

SMAKSPRØVER  

19.30 Fellesmiddag.  
Konferansehotellet  

Radisson Blu-   
dekker opp i Valhall 



8.30 – 10.30     KVALITET, VELFERD OG HELSE FOR RENSEFISKEN 

Onsdag 29. april 

• Status og utfordringer 
  Arve Nilsen, Veterinærinstituttet 
 

• Hva fins av agens hos rensefisk?  
  Egil Karlsbakk, Havforskningsinstituttet – forespurt 
 

• Vaksinearbeid/overvåkning av agens 
  Nils Fredrik Vestvik, Pharmaq/Pharmaq Analytiq 
 

• Vaksineutvikling til rensefisk.  
  Eivind Isdal, Vaxxinova  
 

• Immunologi og vaksineutvikling 
  Anita Rønneseth, UIB  
 

• Resultater fra smittetester av rognkjeks.  
  Lill Heidi Johansen, NOFIMA 
 

Kaffepause 
 

• Hvordan tåler rensefisken AGD- behandling av laks? Forsøk fra havforskningsinstituttet. 
  Reidun Bjelland, Havforskningsinstituttet 
 

• Hvordan unngå at rensefisken blir med i LiftUpen?  
  Liam Heffernan  fra LiftUp  

10:45 – 11:45      DISKUSJON OG INNSPILL FRA NÆRINGEN 

Erfaring fra oppdretterne med oppfølging av rensefisken i merdene.  
Hvilken strategi har de ulike selskapene med bruk av rensefisk? 

Mulighet for oppdretterne å melde inn 10 minutters innlegg om egne erfaringer 
Hvordan settes rensefisk strategi ut i praksis? Flaskehalser? 
Hvor stor innblanding av rensefisk?  
Kvalitetskontroll ved mottak? 
 

 
Diskusjon:  åpent for at oppdrettere kan presentere erfaringer. 

11:45 – 12:00       OPPSUMMERING OG AVSLUTTENDE KOMMENTARER 

Kjell Maroni og Per Gunnar Kvenseth 

Lunsj for de som har bestilt ved påmelding 




